
PROTOKÓŁ Nr XIII/2011
z przebiegu obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn

odbytej w dniu 1 grudnia 2011r.

Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.14.15
Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności.

Do punktu 1 porządku obrad:
A.Terlecki –  Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XIII zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.
Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecni są wszyscy radni, wobec czego rada może 
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do punktu 2 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy.
4. Projekt  uchwały  w sprawie  obniżenia  średniej  ceny skupu 1  kwintala  żyta  dla  celów

obliczania podatku rolnego w 2012 roku na terenie Gminy Lubiszyn.
5. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

obszarze Gminy Lubiszyn.
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  informacji  o  lasach  oraz  deklaracji  na 

podatek leśny, wzoru informacji w sprawie podatku od nieruchomości oraz deklaracji na 
podatek od nieruchomości, wzoru informacji na podatek rolny oraz deklaracji na podatek 
rolny na terenie Gminy Lubiszyn.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
9. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Lubiszyn.
10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Celowego Gmin MG-6.
11. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.
13. Interpelacje i wnioski radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Zamknięcie obrad sesji.

J.Obara –  Wnioskuję,  aby  wycofać  punkt,  9  ponieważ  Komisja  Rewizyjna  otrzymała 
dodatkowe informacje w tej sprawie i musi jeszcze raz to rozpatrzyć.
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek J.Obary o wycofanie z porządku obrad pkt 9 dot. 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Lubiszyn.
A.Terlecki -  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  po  zmianach,  który  został 
jednogłośnie przyjęty w niżej podanym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
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2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy.
4. Projekt  uchwały  w sprawie  obniżenia  średniej  ceny skupu 1  kwintala  żyta  dla  celów

obliczania podatku rolnego w 2012 roku na terenie Gminy Lubiszyn.
5. Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

obszarze Gminy Lubiszyn.
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  informacji  o  lasach  oraz  deklaracji  na 

podatek leśny, wzoru informacji w sprawie podatku od nieruchomości oraz deklaracji na 
podatek od nieruchomości, wzoru informacji na podatek rolny oraz deklaracji na podatek 
rolny na terenie Gminy Lubiszyn.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2011-2015.
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Celowego Gmin MG-6.
10. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami.
12. Interpelacje i wnioski radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Zamknięcie obrad sesji.

Do punktu 3 porządku obrad:
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XI sesji Rady Gminy Lubiszyn.

Do punktu 4 porządku obrad:
A.Terlecki  –  Przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  1 
kwintala żyta dla celów obliczania podatku rolnego w 2012 roku na terenie Gminy Lubiszyn.
Ta  uchwała  była  omawiana  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  i  w  takiej  wersji  została 
zaopiniowana pozytywnie.
Rada Gminy większością głosów (13 „za”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła w/w uchwałę nr 
XIII/85/2011.

Do punktu 5 porządku obrad:
A.Terlecki  – Przedstawił projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na obszarze Gminy Lubiszyn.
Ta uchwała również była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji i została zaopiniowana 
pozytywnie.
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę nr 
XIII/86/2011.

Do punktu 6 porządku obrad:
A.Terlecki  – Przedstawił projekt uchwały w sprawie  określenia wzoru informacji o lasach 
oraz deklaracji na podatek leśny, wzoru informacji w sprawie podatku od nieruchomości oraz 
deklaracji na podatek od nieruchomości, wzoru informacji na podatek rolny oraz deklaracji na 
podatek rolny na terenie Gminy Lubiszyn.
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Ta  uchwała  była  omawiana  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  i  została  zaopiniowana 
pozytywnie.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XIII/87/2011.

Do punktu 7 porządku obrad:
A.Terlecki – Przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
Ta  uchwała  była  omawiana  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  i  została  zaopiniowana 
pozytywnie.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XIII/88/2011.

Do punktu 8 porządku obrad:
A.Terlecki  –  Przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2011-2015.
Ta  uchwała  była  omawiana  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  i  została  zaopiniowana 
pozytywnie.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XIII/89/2011.

Do punktu 9 porządku obrad:
A.Terlecki  – Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Celowego 
Gmin MG-6.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XIII/90/2011.

Do punktu 10 porządku obrad:
T.Karwasz – 11 listopada brałem udział w obchodach rocznicy 11 Listopada w Lubiszynie.
12 listopada spotkałem się z hodowcami gołębi w Lubiszynie.
14  listopada  brałem  udział  w  posiedzeniu  Zarządu  ZCG  a  następnie  w  Walnym 
Zgromadzeniu tego związku.
15 listopada spotkałem się z Zarządem Spółki ENEA ze Szczecina.  Omawialiśmy sprawy 
możliwości  rozbudowy  naszych  sieci  oświetleniowych.  Ustalenia  spełniają  nasze 
oczekiwania. Liczyliśmy na to, że ta spółka zainwestuje i rozłoży nam na raty spłatę. Są na to 
gotowi  i  tak  jak  sobie  życzyliśmy wykonają  tą  inwestycję  i  spłatę  rozłożą  na  10  lat.  W 
krótkim  czasie  zrobimy  spotkanie  z  sołtysami  gdzie  będziemy  chcieli  ustalić  priorytety. 
Umowa jest dosyć elastyczna.
16 listopada – spotkałem się z p.Pawelcem w sprawie powstania i założenia Spółki Wodnej. 
Taka spółka powstała u nas. Ta spółka zajmie się wszelkimi problemami wodnymi. To jest 
organizacja, która ma największe prawa i możliwości.
17  listopada,  jak  co  tydzień  odbyła  się  Rada  Budowy  dotycząca  prac  remontowych  w 
Urzędzie Gminy.
W późniejszych godzinach miałem się spotkać z komendantem II Komisariatu Policji, Panią 
Pawlak.  W tym spotkaniu  uczestniczyła  Pani  Vice  Wójt,  gdzie  omówiły  bieżące  sprawy 
dotyczące naszej gminy.
22 listopada odbyła się kolejna Rada Budowy.
Po południu spotkaliśmy się z przedstawicielami Gminy Briesen z Niemiec.
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23 listopada o godz. 1800 odbyło się spotkanie założycielskie Spółki Wodnej.

Firma Eskulap zrezygnowała z obsługi ośrodków zdrowia w Stawie i Ściechowie, ponieważ 
nie mogą znaleźć lekarza. Stajemy przed obowiązkiem zapewnienia tam opieki medycznej. 
Podjęliśmy już takie działania i będziemy szukać lekarza na własna rękę. Dochodzą do mnie 
różne plotki, dlatego chciałbym powiedzieć, że nieprawdą jest, że Wójt chce zlikwidować to 
absolutnie nie wchodzi w grę. Chciałbym wręcz zapewnić taka opiekę, z której bylibyście 
Państwo w pełni zadowoleni. Zaczęły się już też spotkania z klubami sportowymi w kwestii 
dofinansowania. Odbyło się spotkanie z klubem z Baczyny i z klubem z Lubna.
25  listopada  byłem  w  Biurze  Pracy  na  spotkaniu  z  Dyrektorem,  gdzie  rozmawialiśmy 
o  bieżących  sprawach  i  możliwości  pozyskania  pracowników na  roboty  publiczne.  Biuro 
Pracy jest otwarte, jeśli idzie o wspieranie nas w tym temacie.
28 listopada, razem z Koleżanką V-ce Wójt byliśmy w Kuratorium. Omawialiśmy bieżące 
sprawy dotyczące oświaty w naszej gminie.
29 listopada odbyła się kolejna Rada budowy.
Następnie brałem udział w Komisjach Rady Gminy.
30 listopada odbyłem spotkanie z Dyrektorem PKP w Poznaniu gdzie omawialiśmy sprawy 
przebiegu kolei przez naszą gminę. Byli akurat w okresie podejmowania decyzji, co z tym 
dalej  robić?  Decyzja  pójdzie  w  tym  kierunku,  że  linia  zostanie  w  najbliższym  czasie 
zamknięta.  Jeżeli  my wyrazimy taką wolę to oni cały majątek z pewnymi uzgodnieniami, 
w jakiej formie gotowi byliby przekazać nieodpłatnie na rzecz naszej gminy.
Dopuszczalne są takie formy, albo z torami, ale tylko wtedy, kiedy się zdeklarujemy, że jakąś 
część  przewozowa  robimy,  chociaż  turystyczną,  albo  tory  zdejmują  i  zostawiają  nam 
z tłuczniem i podsypkami,  lub mogą ten tłuczeń usunąć.  Celem mojej  wizyty było to,  że 
upatruje  pewien  interes  dla  gminy.  Tereny  miejscami  są  bardzo  atrakcyjne,  jeśli  idzie 
o  inwestycje.  Miałem  taki  pomysł,  aby  zrobić  ścieżkę  rowerową  przez  całą  gminę 
z pozyskaniem tego pasa technicznego na przebieg różnych instalacji.  Myślę jednak, że w 
dużej mierze moglibyśmy odzyskać sporo materiału na podbudowę dróg. Są otwarci i gotowi 
na wszelkie propozycje. Dali nam trochę czasu na podjęcie decyzji. To również wiązałoby się 
z przejęciem pewnych nieruchomości. Po części te nieruchomości mają zasiedlone swoimi 
pracownikami. W pierwszej kolejności muszą zwrócić się do tych pracowników, czy oni chcą 
nabyć te  nieruchomości.  Uważam,  że  to  jest  uczciwe a nawet  i  dobre dla  nas.  Wstępnie 
wyraziłem gotowość przejęcia tego majątku w całości. Więc oni w najbliższym czasie zwrócą 
się do tych lokatorów i złożą propozycje wykupu. Przygotowanie majątku do zbycia może 
trwać ok. 1 roku.
Wcześniej spotkałem się w Starostwie w sprawie zimowego utrzymania dróg. Ta propozycję, 
którą  przedstawiło  nam  Starostwo  uznałem  za  bardzo  dobrą.  Podpisaliśmy  to,  po  czym 
Starostwo  nam  tego  odwrotnie  nie  przekazało.  Z  tego,  co  słyszałem  ogłosili  przetarg. 
Z  odśnieżaniem  będziemy  dzwonili  do  Starostwa.  Chcę  jeszcze  jedna  rzecz  wyjaśnić 
odnośnie  zimy.  Jak  wynika  z  dokumentów,  nie  przejęliśmy  całej  byłej  drogi  nr  3.  Nie 
przejęliśmy tej drogi na odcinku od granicy z zachodnipomorskim do przepustu wodnego za 
Jastrzębcem i ten odcinek nie będzie przez nas odśnieżany a jedynie może być odśnieżany 
przez GDDKiA a wiadomo, że jak będą jechali od Gorzowa to odśnieżą i nasz odcinek.

4



S.Andrzejewski – Firma Eskulap wypowiedziała umowę. Wiemy, że tam jest mieszkanie. 
Czy my jesteśmy związani jakąś umową z Panią doktor Zamułą? Czy my musimy zapewnić 
jej jakiś lokal? Czy ona opuści to mieszkanie?
T.Karwasz- Z chwila wypowiedzenia Państwo Zamułowie opuszczą ten lokal. W rozmowach 
szczególnie z osobami młodymi, przedstawiam im, że jest mieszkanie i że jest szansa wykupu 
mieszkania, bo taka osoba szybciej może się związać z nasza gminą. Wiem, że te ośrodki 
musza funkcjonować, w związku z tym będziemy czynili  wszystko łącznie z perspektywą 
możliwości  wykupu  tego  mieszkania.  Rozmawiałem  z  młodą  lekarka,  poszły  propozycje 
i czekamy na odpowiedź.
J.Obara – Pytanie w sprawie odśnieżania. Słyszymy, że Powiat robi przetarg na odśnieżanie 
dróg.  Jak  to  będzie  wyglądało,  bo  wiemy,  że  poprzednio  było  tak,  że  sprzęt  wyjeżdżał 
w każdym miejscu i było dobrze.
T.Karwasz – Jestem dużym sceptykiem i myślę, że to będzie tak jak z łataniem dziur.
M.Mołodciak –  Jesteśmy zaskoczeni  z  Kolegą,  który  jest  członkiem Zarządu,  że  została 
podpisana umowa.
T.Karwasz – My podpisaliśmy umowę, jako pierwsza gmina w październiku. Inne gminy się 
pytały, czy podpisujemy umowę, więc powiedziałem, że tak. Oni powiedzieli, że nie, bo jest 
niekorzystna. Ja ją przeczytałem i mi pasowała. Okazało się, że oni maja inne umowy. Nasza 
była naprawdę korzystna i dlatego ja podpisałem.
M.Mołodciak –  Sprawdzimy,  jaka  była  przyczyna  jednostronnego  wycofania  się,  bo 
rozumiem, że umowa została podpisana?
T.Karwasz – Jak dostałem informację to pojechałem do Skarbnika żeby tą umowę zabrać.
M.Mołodciak – To Skarbnik decydował?
T.Karwasz – Nie wiem, podobno Zarząd.
A.Terlecki – Temat jest ważny i do sprawdzenia.
M.Mołodciak – Sprawdzimy to.
S.Andrzejewski – Drogi powiatowe są zaliczone do IV kategorii zimowego utrzymania i one 
mogą być odśnieżane nawet dopiero po 3 dniach.
Jaki odcinek torów mielibyśmy przejąć?
T.Karwasz – Byłby to odcinek od Chruścika do Kozin, ok. 30 km.

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 1300 – do godz.1320.

Do punktu 11 porządku obrad:
A.Terlecki – 11 listopada odbyła się uroczystość z okazji Święta Niepodległości, gdzie miało 
miejsce wręczenie odznaczeń Zasłużony dla Gminy Lubiszyn. Dziękuję Radnym, którzy brali 
udział w tej uroczystości.
Brałem udział w Konferencji z okazji zakończenia Projektu Systemowego organizowanego 
przez  GOPS  w  Lubiszynie.  Tego  samego  dnia  miała  miejsce  uroczystość  z  okazji  Dnia 
Pracownika Socjalnego.
21  listopada  wspólnie  z  Panem  Przewodniczącym  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Socjalno-
Komunalnych i Panem Radnym Jerzym Obarą braliśmy udział w Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i  Turystyki  Rady Gminy Kłodawa.  Sprawa dotyczy interpelacji,  którą składał  Pan 
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Jerzy Obara, tzn. obsługi osób niepełnosprawnych z Gminy Lubiszyn przez Warsztaty Terapii 
Zajęciowej.
30 listopada brałem udział we wspólnym posiedzeniu Rady Gminy.

Do punktu 12 porządku obrad:
A.Terlecki – Interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.
Pan J.Bąkowski zgłaszał temat oznakowania dróg powiatowych. Pan Wójt wysłał pismo w tej 
sprawie, czy mamy jakąś decyzję?
T.Karwasz –  Odpowiedzi  w  tej  sprawie  nie  mamy,  natomiast  podjęliśmy  asami  pewne 
działania. To było w kontekście Lubiszyna i tego zdarzenia drogowego. Żeby można było to 
skrzyżowanie  zabezpieczyć  należy  sporządzić  plan  tego  skrzyżowania,  uzyskać  aprobatę 
i wszelkie dokumentacje z tym związane. Działamy w tym kierunku, ale wydałem polecenie 
zabezpieczenia  tego  skrzyżowania  przez  postawienie  znaku  „ustąp  pierwszeństwa”,  bo  to 
wynika z logiki. Czynimy starania, aby to zalegalizować. Tu jest niestety niekonsekwencja 
Powiatu,  dlatego  że  jeśli  tego  znaku  tam  nie  było  to  powinien  być  znak  „uwaga  na 
skrzyżowanie równorzędne”.
A.Terlecki - M.Skrzypczak pytała o remont Sali wiejskiej w Stawie.
T.Karwasz – Planowaliśmy pewne inwestycje i w pierwszej chwili założyłem remont sali 
w  Stawie.  Z  uwagi  na  to  żeby  spełnić  wymogi  budżetowe  musieliśmy  zrezygnować  z 
pewnych  zapisów  w  budżecie.  Możemy  poświęcić  tylko  18,5%  od  dochodów  na  spłatę 
naszych długów. Po zaplanowaniu inwestycji, które mieliśmy zamiar zrobić, czy też, o które 
chcieliśmy aplikować okazało się, że nie trzymamy tego wskaźnika. Te wskaźniki budowane 
SA na bazie dochodów z 3 poprzednich lat.  Jak państwo wiecie 3 lata wstecz żadnych dotacji 
nie uzyskaliśmy, stąd tez ta prognoza dochodów jest taka, jaka jest. W związku z powyższym 
z  rzeczy  inwestycyjnych  miała  jeszcze  wejść  modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w 
Lubiszynie i modernizacja Sali wiejskiej w Stawie. Zostały one skreślone, ale to nie znaczy, 
że przekreślone. Dlaczego właśnie te inwestycje? Dlatego, że do nich nie jesteśmy jeszcze 
przygotowani,  jeśli  idzie  o  dokumentację.  W  związku  z  tym  przystępujemy  do 
przygotowywania dokumentacji. W planie inwestycyjnym Gminy Lubiszyn na 2012 rok też 
będziemy  mówili  na  kolejnej  sesji,  zakładamy  wykonanie  inwestycji  pod  warunkiem 
uzyskania dofinansowania zewnętrznego. W najbliższym czasie spotkamy się z mieszkańcami 
Stawu, aby określić sobie ewentualny zakres. Dokumentacja na modernizacje oczyszczalni 
tez będzie przygotowana w najbliższym czasie. Z większych inwestycji planujemy ubiegać 
się o pieniądze na budowę kanalizacji  dla wsi Tarnów, dlatego że tam była już wcześniej 
przygotowana dokumentacja. Będzie też termomodernizacja szkoły w Baczynie. To są dwa 
duże  zadania,  które  planujemy sami.  Jest  również  złożony  wniosek na  przebudowę drogi 
w Marwicach od drogi nr 3 do drogi wojewódzkiej nr 130 wspólnie ze Starostwem.
A.Terlecki – Pan J.Legeziński pytał o odłączenie ogrzewania sali wiejskiej.
T.Karwasz – To jest już wykonane.
R.Jaworski – W Stawie aktualnie jest wykonywane rozłączenie przyłącza wodnego. Trwają 
prace końcowe.
A.Terlecki – Pan Sołtys z Wysokiej zgłaszał kwestie melioracji.
T.Karwasz – Przygotowaliśmy się finansowo i mentalnie.
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R.Jaworski –  Jest  wiele  miejsc  gdzie  należałoby  wejść,  ale  mamy  ograniczone  środki 
finansowe. Mam prośbę, aby ktoś decydował, w które miejsca mamy wejść żeby nie było do 
nas pretensji.
A.Terlecki – Rozumiem, że o tym decyduje Pan Wójt?
T.Karwasz – O tym decyduje kasa. Nie okrywam, będę wygaszał tego typu nasze działania. 
To, co dotyczy naszych zadań, naszych gminnych działem, tak. Natomiast skłaniałbym się w 
kierunku Spółki Wodnej, która powstała i będziemy się starali wesprzeć Spółkę Wodną żeby 
oni przejmowali te zadania.
A.Terlecki – Pan Sołtys pytał jeszcze o kwestie oświetlenia.
T.Karwasz – W najbliższym czasie wyznaczymy sobie kilka spraw, które musza być i damy 
do realizacji. Jak będziemy rozmawiali o budżecie, to tu nie ma konsekwencji budżetowych 
na ten rok, dopiero na następne lata.
W.Zwieruho – Lubuski Zarząd Melioracji wykonał na terenie Lubiszyna i Tarnowa porządną 
robotę. Zrobiono ok. 5 km Kanału Ścieniawica. Z tym wiąże się jednak jeszcze jedna bardzo 
ważna  sprawa.  Odcinek,  który  był  wykonywany  zakończył  się  na  przepuście  po  torami 
Gorzów-Myślibórz a powyżej jest kompleks łąk Pana Krupieńczyka, tj.ok.30ha, które są do 
tej  pory zalane.  Jest taka Prośba do pana Wójta,  żeby wystąpić z pismem do Lubuskiego 
Zarządu Melioracji, żeby może jeszcze zrobili odcinek ok. 1 km.
T.Karwasz –  Wizytowałem  też  ten  docinek.  Kwestia  polega  na  tym,  że  do  dyspozycji 
mieliśmy 5,2 km. Zrezygnowaliśmy nawet z jednego odcinka pośredniego,  aby zrobić od 
ujścia. Zależało mi żeby przejść przez cały Lubiszyn.
M.Skrzypczak – Przy dużym wsparciu ZUK-u ten kawałek rowu ze Stawu do Kozin, który 
był  do  oczyszczenia,  żeby  mieszkańców  trochę  wspomóc,  bo  mają  pozalewane  budynki. 
Udało  nam  się  dojść  do  Podlesia.  Pojawił  się  problem  tego  typu,  że  mamy  problem 
z uzyskaniem decyzji na wycinkę. Kierownik zwrócił się z pismem, to poszło do Starostwa 
i stanęło na tym, że Urząd Gminy, czy odpowiedni pracownik musiałby to ocenić, bo tam 
chodzi  o  ocenienie  konkretnych  drzew  i  konkretnych  działek.  Tego  ani  Kierownik,  ani 
prywatne osoby nie są w stanie wykonać, bo trzeba mieć dostęp do map. Prośba byłaby taka, 
żeby może pracownik gminny wspomógł nas w tym, aby w miarę szybko uzyskać te decyzje, 
bo stoimy z pracami.
T.Karwasz – Czy to przyszło do nas ze Starostwa?
R.Jaworski – Przyszło pismo o uzupełnienie tych danych. Muszę wskazać wszystkie drzewa, 
które tam są, obwody na wysokości 130 cm, zaznaczyć te drzewa, nanieść te drzewa na mapy 
poszczególnych działek i określić, kto jest właścicielem.
T.Karwasz – To jest rów powiatowy, to jest obowiązkiem Starostwa.
R.Jaworski – Rozmawiałem na ten temat z Panem K.Ciskiem. To jest w gestii Starostwa, ale 
skoro napisaliśmy pismo to powiedział, że zróbcie a my podpiszemy.
M.Mołodciak – Pracownicy wszystkich urzędów gmin doskonale wiedzą, jakie są procedury. 
To jest kwestia porozumienia i zaufania.  Myślę, że to jest tylko nieporozumienie.  Kolega, 
widzę pierwszy raz to pisał. Myślę, że to zostanie wyjaśnione. Poproszę Kol. Ciska, aby nie 
utrudniał.
M.Skrzypczak – Jest wola wykonania przez ludzi we własnym zakresie tylko nie ma decyzji.
M.Mołodciak – Jutro zadzwonię do Pana Ciska, aby to przyspieszyli.
M.Skrzypczak – Prosiłabym również o rozeznanie sprawy z ta umowa na odśnieżanie.

7



A.Terlecki – To będzie na pewno przez panów szczegółowo przeanalizowane.
S.Andrzejewski –  Pytanie  do  panów  radnych  Powiatowych.  Jeszcze  raz  chodzi  o  rowy 
a  szczególnie  o  drogę  1420F  ze  Ściechowa do Ściechówka.  Wiadomo,  że  ta  droga  była 
zamknięta. Wójt wyjaśniał mi na posiedzeniu Rady Gminy, że prowadził jakieś rozmowy, ale 
jest ciężki temat naprawy tej nawierzchni. Tam są 2 rowy po bokach, które przylegają do tej 
nawierzchni asfaltowej drogi powiatowej. Chciałbym uzyskać informację, czy to jest w gestii 
Starostwa,  żeby  te  rowy  wyczyścić,  pogłębić,  bo  kanał  jest  wyczyszczony.  Są  tam  też 
przepusty.  Nie  wiadomo,  czy  te  przepusty  należą  do  rolników,  czy  do  Starostwa.  Może 
doraźnie należałoby to wyczyścić,  żeby znowu nie  trzeba było zamykać tej  drogi.  Jest  to 
ważny szlak komunikacyjny łączący stara drogę nr 3 z gminą Lubiszyn.
M.Mołodciak – Jak wcześniej grunty były użytkowane to był mniejszy problem a teraz to się 
pokomplikowało.
T.Karwasz – Powiem, jaki jest mój punkt widzenia. Ten temat poruszaliśmy już kilka razy. 
Zwracaliśmy się z tym do Starostwa. Starostwo nie zrobiło nic. Nawet nie wydało decyzji 
w tym zakresie. Więc my sami wyczyściliśmy te rowy, udrożniliśmy spływ tej wody, itd. 
Może być  tak,  że  połowę tej  drogi  zaleje  w pewnym czasie.  Nie  możemy już  w całości 
wyręczać  w  tych  tematach  Starostwa.  Starostwo  pochyla  się  nad  dokumentem,  nie  nad 
problemem. Jak dalej tak będzie to zamkniemy tą drogę. Nie można sankcjonować tego, że 
woda jest  w piwnicach,  praktycznie  nic  się  nie  robi.  Jedynie co myśmy zrobili  to  trochę 
wykorzystując  pracowników do robót  publicznych.  W tym temacie  Starostwo nie  podjęło 
żadnego wysiłku.
M.Mołodciak – Proszę nie mówić, że nic nie było w tym temacie robione. Ten odcinek był 
tak zalany, że sam osobiście się starałem i z Kol. Tokarczukiem żeby to ująć, bo ta droga jest 
zaniżona.
T.Karwasz – To co było zrobione? Myśmy wyczyścili rów żeby woda nie zalała.
M.Mołodciak – Razem z Kolegą po raz kolejny przekażemy, żeby coś z tym tematem zrobić.
T.Karwasz – To wymagało natychmiastowej interwencji.
M.Mołodciak – Wcześniej tak nie było, dopiero w tym roku tak zalało.
S.Andrzejewski – Ale, czy musi się coś stać żebyśmy o tym rozmawiali?
M.Mołodciak – Oczywiście, że nie.
A.Terlecki – Wniosek do Radnych Powiatowych, aby zwrócili na to uwagę.
M.Mołodciak  –  W  grudniu  będzie  sesja  Rady  Powiatu,  proszę  przyjechać.  My  to 
przedstawiamy, co Państwo nam przekazujecie, ale nie zawsze jest to ujmowane.
G.Miszkiewicz – Chciałbym przypomnieć o mostku przed Mystkami.
T.Karwasz – W tej kwestii przyszło pismo ze starostwa, że jak damy kasę to zrobią.

Do punktu 13 porządku obrad:
A.Terlecki  –  Chciałbym  Państwa  poinformować,  że  6  grudnia  o  godz.  16.00  jest 
organizowany Turniej tenisa Stołowego w hali sportowej w Ściechowie. Turniej jest otwarty 
w 4 kategoriach wiekowych. Wszystkich serdecznie zapraszam. Turniej  organizowany jest 
pod Patronatem Rady Gminy Lubiszyn.
J.Obara przedstawił protokół z kontroli budowy przedszkola w Baczynie.
Proszę Państwa okazuje się, że w poprzedniej kadencji koszty wszystkich dużych inwestycji 
były zwiększone o 50%. Na przykład koszt przedszkola w Lubiszynie był przewidywany na 
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350.000zł. a wyszło ponad 500.000zł. Przedszkole w Baczynie, wybrano najniższą ofertę na 
800.000zł. a inwestycja kosztowała 1.260.000zł. Widzę, że obecny Wójt jednak to analizuje. 
Widać to z prostego rachunku, jakim jest remont dachu, że nie ma dodatkowych kosztów. 
Myślę,  że  najniższa  oferta  wybrana  na  budowę  przedszkola  w  Baczynie  okazała  się 
najwyższą. Dla mnie jest to bardzo niepokojące, bo to jest niegospodarność.
A.Terlecki – Protokół zostanie przekazany Panu Wójtowi, który podejmie działania zawarte 
we  wnioskach  pokontrolnych.  Mamy  w  tej  chwili  zatrudnionego  pracownika 
z uprawnieniami.
T.Karwasz –  W  referacie  była  zatrudniona  na  okres  próbny  Pani  Blanka  leszczyńska. 
Podjąłem decyzję o nieprzedłużaniu tej  umowy z uwagi na to, że oczekiwania,  jakie były 
pokładane w to stanowisko i osobę nie do końca się sprawdziły.
W.Zwieruho –  23  listopada  odbyło  się  zebranie  założycielskie  Spółki  Wodnej  Lubiszyn, 
która będzie działała na terenie całej gminy. Spółka kiedyś miała ok. 350 kilometrów. Nasza 
ambicja będzie żeby chociaż 10% w tym roku nam się udało załatwić.  Dokumenty są już 
dostarczone  do  Starostwa  Powiatowego,  skąd  uzyskamy  decyzje  o  rejestracji  spółki. 
Następnie to będzie przesłane do katastru wodnego. Podejrzewam, że na wiosnę ta spółka 
powinna ruszyć.  Będą się jeszcze  odbywały zebrania w poszczególnych miejscowościach, 
gdzie  będą  wybierani  delegaci  i  gdzie  będziemy  ustalać  zakres  robót  w  poszczególnych 
miejscowościach.
T.Karwasz – Jak słyszymy powstała Spółka Wodna. Ona powstała, dlatego że im obiecałem 
taka  wszechstronną  pomoc.  Dostana  pomieszczenia  biurowe  i  myślę,  że  razem  się 
zastanowimy nad udzieleniem w przyszłym roku wsparcia finansowego. Jest to dla nas bardzo 
ważne.
J.Domagała – Chciałabym zgłosić taki problem, że brak jest informacji pomiędzy Urzędem 
Gminy a mieszkańcami wsi. Chodzi o to, że nie dochodzą do nas żadne informacje na temat 
konkursów, przetargów i innych rzeczy robionych przez gminę. Oczywiście w jakimś stopniu 
te informacje zawarte są w Internecie, ale dostęp do Internetu ma może 10% mieszkańców 
wsi. Jest to ważne, bo ludzie mają pretensje, dowiadują się jeden od drugiego, snują różne 
koncepcje. Proszę, aby przywrócić tą łączność między urzędem a mieszkańcami.
T.Karwasz – Jakiej formy byście Państwo oczekiwali?
J.Domagała – Obwieszczenia na tablicach ogłoszeń.
T.Karwasz – Spotkajmy się w Urzędzie Gminy i ustalmy Wasze oczekiwania poza tym, co 
już  jest.  Przed  świętami  będzie  jeszcze  wydanie  gazety  Lubiszyńskiej,  gdzie  staramy się 
wszystko zamieszczać.
J.Domagała – To, co było tu przedłożone przez komisje w sprawie przedszkola w Baczynie 
mnie dziwi. Czy nie ma jakiejś  innej odpowiedzialności.  Jeżeli  jest ogłoszony przetarg na 
wykonanie jakichkolwiek robót i później jest odbiór, to czy nie ma usuwania usterek przez 
wykonawcę? Jeżeli do inwestycji dokłada się dodatkowo 50% jej wartości to coś jest nie tak.
A.Terlecki – Ta sprawą szczegółowo zajmie się Pan Wójt.
U.Głos – Sprawa opłat za wjazd na cmentarz.
A.Terlecki – Obiecałem, że kwestia opłat za wjazd na cmentarz zostanie rozważona. Przy 
okazji  wspólnego posiedzenia  rady, które miało miejsce 2 dni  temu omawialiśmy budżet. 
Poprosiłem Panią Skarbnik o informację jak duże są wpływy z tej opłaty. Taka informację 
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dzisiaj otrzymałem. W ciągu roku jest to kwota 3.640zł. bez VAT-u. Obiecałem i na pewno 
się tym zajmiemy.

Do punktu 14 porządku obrad:
A.Terlecki dokonał zamknięcia obrad XIII sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
K.Wiśniewska
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